

0023034

République du Cameroun  
 Paix - travail - patrie  
 Ministère des Finances  
 Secrétariat Général  
 Direction Générale du Trésor,  
 de la Coopération Financière et Monétaire  
 Direction de la Coopération Financière et  
 Monétaire



Republic of Cameroon  
 Peace-work-fatherland  
 Ministry of Finance  
 Secretariat General  
 Directorate General of the Treasury  
 Monetary and Financial Cooperation  
 Department of Monetary and  
 Financial Cooperation



## COMMUNIQUE

Le Ministre des Finances porte à la connaissance des Maîtres d'Ouvrage, Maîtres d'Ouvrage Délégués, Commissions de Passation des Marchés, opérateurs économiques ainsi que du public, que conformément aux dispositions de l'article 140 du Code des Marchés Publics, les garanties et cautions exigées dans le cadre de la passation et de l'exécution des marchés publics doivent être délivrées par des organismes financiers agréés par le Ministre chargé des Finances ou disposant d'un correspondant local ayant reçu ledit agrément.

A cet égard, il est rappelé que les établissements de crédit régulièrement agréés et autorisés à exercer leurs activités sur le territoire national sont habilités, de plein droit, à émettre les cautions requises dans le cadre des marchés publics.

En ce qui concerne les compagnies d'assurances, seules celles agréées pour pratiquer la branche 15 « Caution » de la nomenclature des opérations d'assurances prévue par les dispositions de l'article 328 du Code des Assurances des Etats membres de la Conférence Interafricaine des Marchés d'Assurances (CIMA) sont habilitées à délivrer lesdites cautions.

Pour l'exercice 2026, les compagnies d'assurances habilitées à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics sont les suivantes :

- |                                             |                     |
|---------------------------------------------|---------------------|
| 1. Activa Assurances S.A.                   | B.P. 12 970, Douala |
| 2. Aréa Assurances S.A.                     | B.P. 15 584, Douala |
| 3. AFG Assurances S.A.                      | B.P. 3 073, Douala  |
| 4. Chanas Assurances S.A.                   | B.P. 109, Douala    |
| 5. CPA S.A.                                 | B.P. 54, Douala     |
| 6. LD Assurances S.A.                       | B.P. 2 854, Douala  |
| 7. AFRI Insurance S.A.                      | B.P. 5 373, Douala  |
| 8. NSIA Assurances S.A.                     | B.P. 2 759, Douala  |
| 9. Pro Assur S.A.                           | B.P. 5 963, Douala  |
| 10. Belife Insurance General S.A.           | B.P. 2 328, Douala  |
| 11. Royal Onyx Insurance Cie S.A.           | B.P. 12 230, Douala |
| 12. SAAR S.A.                               | B.P. 1 011, Douala  |
| 13. Sanlam Allianz Assurances Cameroun S.A. | B.P. 12 125, Douala |
| 14. Zenithe Insurance S.A.                  | B.P. 1 540, Douala  |



La présente liste pourra, en tant que de besoin, faire l'objet d'actualisation en cours d'exercice afin de tenir compte des décisions d'agrément, de suspension, de retrait d'agrément ou de toute autre mesure prise par les autorités compétentes en matière bancaire et assurantielle.

En conséquence, toute caution émise par une compagnie d'assurances ne figurant pas sur la présente liste ou ne disposant pas de l'habilitation requise sera réputée irrégulière et ne pourra être admise dans le cadre des procédures de passation, d'exécution ou de règlement des marchés publics.

Le présent communiqué, qui abroge toutes dispositions antérieures contraires relatives à l'exercice 2026, sera enregistré, publié suivant la procédure d'urgence, diffusé partout où besoin sera et inséré au Journal Officiel en français et en anglais.

Fait à Yaoundé, le **30 JUIN 2026**

**LE MINISTRE DES FINANCES**



**Louis Paul MOTAZE**

République du Cameroun  
Paix - travail - patrie

Ministère des Finances

Secrétariat Général

0023027  
Direction Générale du Trésor,  
de la Coopération Financière et Monétaire  
Direction de la Coopération Financière et  
Monétaire



Republic of Cameroon  
Peace-work-fatherland

Ministry of Finance

Secretariat General

Directorate General of the Treasury  
Monetary and Financial Cooperation

Department of Monetary and  
Financial Cooperation



## PRESS RELEASE

The Minister of Finance hereby informs Contracting Authorities, Delegated Contracting Authorities, Public Contracts Award Boards, economic operators and the general public that, pursuant to the provisions of Section 140 of the Public Contracts Code, the guarantees and bonds required in the award and execution of public contracts shall be issued by financial institutions approved by the Minister in charge of Finance or by institutions having a local correspondent duly approved by the said Minister.

In this regard, it is recalled that duly licensed credit institutions authorized to operate within the national territory are, by virtue of their authorization, entitled to issue the bonds required in connection with public contracts.

With regard to insurance companies, only those authorized to underwrite Class 15 "Suretyship" business under the insurance operations classification provided for in Section 328 of the Insurance Code of the Member States of the Inter-African Conference on Insurance Markets (CIMA) are entitled to issue such bonds.

For the 2026 financial year, the insurance companies authorized to issue bonds in connection with public contracts are the following:

- |                                             |                         |
|---------------------------------------------|-------------------------|
| 1. Activa Assurances S.A.                   | P.O. Box 12 970, Douala |
| 2. Aréa Assurances S.A.                     | P.O. Box 15 584, Douala |
| 3. AFG Assurances S.A.                      | P.O. Box 3 073, Douala  |
| 4. Chanas Assurances S.A.                   | P.O. Box 109, Douala    |
| 5. CPA S.A.                                 | P.O. Box 54, Douala     |
| 6. LD Assurances S.A.                       | P.O. Box 2 854, Douala  |
| 7. AFRI Insurance S.A.                      | P.O. Box 5 373, Douala  |
| 8. NSIA Assurances S.A.                     | P.O. Box 2 759, Douala  |
| 9. Pro Assur S.A.                           | P.O. Box 5 963, Douala  |
| 10. Belife Insurance General S.A.           | P.O. Box 2 328, Douala  |
| 11. Royal Onyx Insurance Cie S.A.           | P.O. Box 12 230, Douala |
| 12. SAAR S.A.                               | P.O. Box 1 011, Douala  |
| 13. Sanlam Allianz Assurances Cameroun S.A. | P.O. Box 12 125, Douala |
| 14. Zenithe Insurance S.A.                  | P.O. Box 1 540, Douala  |



This list may, where necessary, be updated during the course of the financial year in order to take account of approvals, suspensions, withdrawals of approvals or any other measures taken by the competent banking and insurance regulatory authorities.

Consequently, any bond issued by an insurance company not appearing on the present list or not holding the required authorization shall be deemed irregular and shall not be accepted in the award, execution or settlement of public contracts.

This Press Release repeals all previous provisions relating to the 2026 financial year that are contrary hereto. It shall be registered, published according to the procedure of urgency, disseminated wherever necessary and inserted in the Official Gazette in both English and French.

Done at Yaounde, on

30 JUNE 2026

THE MINISTER OF FINANCE



Louis Paul MOTAZE